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Što duže imam privilegiju živjeti na ovom svijetu i promatrati 
sve divote i veličanstvenost zemlje, pažnju mi najviše 
privlače ljudi i njihov odnos prema životu. Iza čovjeka 

ostaju zadivljujuća djela, ali svi smo mi tako krhki i kratkotrajni. 
Uvijek se iznova začudim kako ljudi unatoč svom kratkom 
vijeku provode život kao da će zauvijek moći odlučivati o svojim 
putovima i beskonačno ispunjavati vlastite 
želje. Iako su pitanja svrhe našeg postojanja 
oduvijek najveći izazov ljudskom intelektu 
mnogi žive samo za ovaj trenutak. Ne treba se 
izbjegavati razmišljanje o smislu života jer se svakodnevno toliki 
ljudi s kojima smo dijelili ovaj svijet odjednom izgube u misteriju 
smrti. Pred svima nama stoji prepreka iza koje dalje ne možemo 
vidjeti svojim intelektom i naše znanje ne pomaže u tome da 
budemo sigurni što je istina nakon smrti. Neki govore da živimo 
kao i sve drugo u prirodi i da nas nakon fizičke smrti više nema, 
no sigurno je da je ovaj život prolazan i da nam se valja suočiti 
s krajem. Koliko god se smatrali mudrima, naš odlazak s druge 
strane ovog života bez Božje pomoći ostaje tajna. Ljudi koji ne 
žele tražiti smisao okreću se ‘’lakšim temama’’ i zabavljaju svoje 
misli nečim što im ne pritišće savjest. Zato razvijeni svijet pomno 
planira društvena događanja i pravi rasporede ljudskih zabava. 
Sportska prvenstva i kupovi, koncertne sezone i bezbrojne 
proslave postaju orijentiri važniji od datuma u kalendaru. Još 
u vrijeme svog carstva stari Rimljani sjetili su se kako skrenuti 
pogled naroda od važnih životnih pitanja. Osmislili su sistem: 
‘’Kruha i igara’’.
U usporedbi sa svime što vidimo oko nas mi smo kao zrnce 
pijeska, a opet, sve postoji radi čovjeka. Jedinstvena smo bića jer 
nam je dana sposobnost da zamišljamo, planiramo, smišljamo 
i stvaramo nešto novo. Samo ljudska bića u tolikoj mjeri mogu 

svojom inteligencijom iskoristiti resurse koji 
postoje na zemlji za svoj napredak i udobnost 
života. Prvo mjerilo za ocjenu napredne 
civilizacije kroz povijest uvijek je bilo 
napredovanje tehnologije i veće mogućnosti 
u iskorištavanju prirodnog bogatstva. Iako 

 DOBRI LJUDI
će vam ljudi većinom reći kako dobrota i poštenje moraju biti 
osnova društva, moralno stanje nikad nije bilo temeljno mjerilo 
kvalitete života. Stoga i danas brzi razvitak jednog dijela svijeta 
stvara privid napredovanja cijele civilizacije. Streloviti tehnološki 
napredak svojim blještavilom zasljepljuje oči čovječanstva dok 
požuda uništava pred sobom i ljude i zemlju. Mnogi ljudi ne žele 
prihvatiti istinu da nas čeka podnošenje računa.
O našoj humanosti i dobroti čovječanstvo je nakupilo mnoge 
stranice svojih enciklopedija i dnevnika, ali moramo priznati da 
nas ne prati dobar glas. Unatoč svim dobrim djelima, dobrota 
koju čovjek sebi pripisuje nije potvrđena u svemu što čini. 
Jedan dokaz naše surovosti su stare izgubljene civilizacije koje 
su zatrte ljudskom zloćom i agresijom. Zatrpani arheološki 
ostaci veličanstvenih ljudskih tvorevina iskapaju se danas kao 
svjedoci čovječje naravi. Slavna drevna carstva izgrađena su na 
leđima nebrojenog mnoštva robova, odnosno ljudi bez ikakvih 
prava i osobne imovine. Drevna egipatska civilizacija sinonim je 
sjajnog napretka i bogatstva iako je moralno bila u suprotnosti 
sa svime što se danas naziva osnovnim ljudskim pravima. Kakva 
je situacija u današnjem svijetu i globalnom društvu? Koliki su 
ljudi ‘’porobljeni’’ raznim političkim i ekonomskim smicalicama, 
a na njihovim životima se opet gradi nova napredna civilizacija. 
Nakon svake epohe ljudskih zločina i dekadencije društva uvijek 
se mislilo da je ono najgore što čovjek može učiniti prošlo. No, 
kako objasniti da unatoč napretku i danas svjedočimo tolikim 
grozotama i zločinima još surovijim od onih iz davnih, prošlih 
vremena. Iako je mračni srednji vijek sinonim zlog društva, mislim 
da se danas razlikujemo jedino po tome što naš mrak rasvjetljuje 
izum električne žarulje. Ništa se u čovjeku nije promijenilo, samo 
je s vremenom naučio bolje prikrivati stvarnost. Čovjek je kao 
upravitelj zemlje uspostavio svoja mjerila, ali mnogi ne znaju da 
sve naše vrijednosti moraju proći test Istine. 
Biblija kao Božja Riječ prosuđuje 
čovjeka na način da mu pokazuje 
njegovo pravo stanje, no Bog nas ne 
želi osuditi. Osnovni ljudski problem je 
grijeh u srcu i zbog toga cijelo čovječanstvo osjeća posljedice. 
Unatoč svjedočanstvu naše mračne prošlosti mnogi još uvijek 
sebe uvjeravaju kako se zla možemo riješiti sami, snagom ljudske 
dobrote. Svi oni koji prihvate istinu o sebi imaju na raspolaganju 
veličanstveno rješenje koje Bog nudi ljudima. Humanizam ne 
može nadvladati zlo jer je potrebno promijeniti čovječju narav. U 
Isusu Kristu Bog je pokazao ljudima Put u život. Kroz žrtvu Isusa 
Krista plaćena je otkupna cijena za sve ljude. Grijeh čovjeka je 
kažnjen, i svatko tko vjeruje može primiti opravdanje i započeti 
novi život. Vrata koja su zbog grijeha bila zatvorena otvorio je 
Isus i pozvao sve koji vjeruju da uđu u Život vječni. To je milost 
– nezasluženi dar od Boga. Potrebno je priznati svoj grijeh, a ne 
bježati od odgovornosti. Isus te zove da se okreneš od grijeha 
i zla i prihvatiš Njegovu pomoć. Svoj novi put možeš započeti 
molitvom: 
ISUSE, VJERUJEM DA SI DAO SVOJ ŽIVOT ZA MENE. OPROSTI 
MI MOJ GRIJEH. TEBI PREDAJEM SVOJ ŽIVOT, DA BUDEŠ MOJ 
SPASITELJ. HVALA TI!

AUTOR: Robert Starčić, Zagreb

Jer Bog nije poslao svoga Sina na svijet da sudi svijet, 
nego da se svijet spasi po njemu. Ivan 3:17

*Kruha i igara (latinski: panem et circenses, doslovno: “kruha i cirkusa”) 
je popularna metafora za metode kojima neka vlast osigurava podršku 
stanovništva tako što obilno zadovoljava njegove kratkoročne interese i 
nevažne potrebe, a nauštrb dugoročnih interesa, odnosno skreće mu pažnju s 
daleko važnijih problema. (Wikipedia)

Iza čovjeka ostaju 
zadivljujuća djela, , 
ali svi smo mi tako 
krhki i kratkotrajni.

U usporedbi sa 
svime što vidimo 
oko nas mi smo 
kao zrnce prašine, 
a opet, sve postoji 
radi čovjeka.

Osnovni ljudski problem 
je grijeh u srcu i zbog 
toga cijelo čovječanstvo 
osjeća posljedice.
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DUH SVETI
AUTOR: pastor Damir Šićko Alić, Zagreb

Vrijeme je za nove stvari. Bog želi izliti svog Duha na nas i zbog toga 
se trebamo pripraviti da to prepoznamo, primimo i surađujemo s 

Gospodinom. Zato nas Bog poziva da mu se približimo u vjeri kroz molitvu 
i proučavanje Pisma. Da bi bili učinkoviti moramo naučiti moliti u suradnji 
s Duhom Svetim. Moramo naučiti prepoznati Njegovo vodstvo i slijediti ga. 
Jedino molitve koje se mole uz vodstvo i suradnju Duha Svetog su uslišane 
molitve. Ako molimo po tijelu ili po duši, bez Duha, nećemo biti učinkoviti. 
Otac traži molitelje koji će moliti u Duhu i Istini. Ne znamo uvijek što 
i kako da molimo ali Duh Sveti želi priteći u pomoć našim slabostima i 
pomoći nam da molimo na učinkovit način. Kada On posreduje kroz nas 
Otac sluša i uslišava i zato trebamo naučiti da molimo u suradnji s Duhom.
Molitva otvara vrata neba za izliće blagoslova: za otkrivenje, pomazanje, 
vodstvo, mudrost…

                                                    Damir Šićko Alić

Danas, u našim krajevima, postoji nedostatak razumijevanja 
uloge koju Duh Sveti ima u Crkvi. Nedostatak razumijevanja 

njegove snage i prisutnosti - što On čini i kako se očituje.
Prema Isusovim riječima Duh Sveti je došao umjesto Njega 
da pomogne vjernima, odnosno Crkvi da ostvari Božju volju. 
Duh Sveti je Isusov namjesnik (došao na Njegovo mjesto i ima 
Njegovu ulogu u crkvi). Ono što je Isus bio učenicima u službi 
dok je hodao zemljom to je Duh Sveti preuzeo i nastavio raditi. 
Ako proučavate Djela Apostolska onda ćete uočiti da je Duh 
Sveti ispunio, poticao, nadahnuo, vodio, govorio, odlučivao, 
branio, spriječavao, opominjao, postavljao službenike, pozivao i 
slao. On je imao glavnu ili vodeću ulogu u životu vjernika i Crkve. 
Nažalost mnogi vjernici ili crkve danas mu to ne dozvoljavaju 
da čini. Izgurali su ga iz crkvi i oni su preuzeli vodeću ulogu. 
Oni odlučuju, vode i upravljaju vjernicima, crkvenim službama i 
time što će se naučavati i prakticirati u tim crkvama. Duh Sveti je 
zanemaren ili izguran iz crkvi kroz nemarnost ili krivi nauk. Ljudi 
ili crkveni odbori su sebi uzeli Njegovu ulogu. To je krivo. Crkva 
u kojoj je Duh Sveti zagušen ili izbačen ne može biti uspješna. 
Naša uspješnost u življenju kršćanskog života i širenju kraljevstva 
Božjeg ovisi o Duhu Svetom. Prorok Zaharija nam kaže: ‘‘Ne silom 
niti snagom, već Duhom mojim - govori Gospodin.’’ (Zah.4:6)
Nitko od ljudi ili nikakva organizacija ne može zamijeniti Duha 
Svetog. On je Bog jer Bog je Duh i Duh je Gospodin. Duha Svetog 
nitko i ništa ne može zamijeniti. On je jedno s Ocem i Sinom i 
trebamo Njemu prepustiti ulogu koju On ima i treba imati u 
Crkvi. Crkva koja nema Njegovu prisutnost i očitovanje udaljila 
se od Boga i izgubila je svoju bit.
U Evanđelju po Mateju Isus nam kaže da će se svaki grijeh i hula 

oprostiti ljudima, ali hula ili govor protiv Duha Svetog neće, niti 
u ovoj dobi, niti u onoj koja dolazi (Matej 12:31,32). 
Riječ hula znači govoriti nešto zlo, klevetu, ogovarati. Također 
to znači ismijavati ili omalovažavati, govoriti protiv. U kontekstu 
tih stihova vidimo da su farizeji govorili protiv onoga što je Isus 
činio i pripisivali su djelovanje Duha zlim duhovima. Tvrdili su 
da ono što je Isus činio kroz Duha Svetog, zapravo nije od Boga i 
nije od Duha Božjeg, nego od zlih duhova. 
Nažalost, mnogi ljudi danas čine istu stvar i govore da je ono što 
Duh Sveti čini zapravo đavolsko djelo i na taj način straše ljude 
da vjerom prime one službenike koje Bog koristi na nadnaravan 
način. Iscjeljenja, oslobođenja i druge stvari koje se događaju 
pod djelovanjem Duha Svetog pripisuju  zlodusima, a sluge kroz 
koje se te stvari događaju nazivaju slugama Sotone. Ljudi koji to 
rade su u opasnoj zoni, zoni smrtnog grijeha, jer Isus kaže da se 
takve stvari ne opraštaju. Vjerujem da među njima ima dobrih i 
iskrenih ljudi s dobrim nakanama ali kao što kaže izreka: Put u 
pakao popločan je dobrim nakanama.
Nemojmo se boriti protiv Duha Svetog. Ne opirimo se i ne 
žalostimo Duha Svetog. Ako ne razumijemo ili nismo osobno 
doživjeli nešto, nemojmo govoriti i raditi protiv toga. Bog je 
obećao da će u posljednja vremena izliti svoga Duha na svako 
tijelo, da će učiniti znakove i čudesa. Živimo u dispenzaciji Duha 
Svetog, u milosti. Dopustimo Duhu da djeluje u nama i kroz nas. 
Ne možemo sve razumjeti i objasniti ali to je normalno, inače bi 
bili kao Bog, a to u znanju sigurno nismo. Biblija uči da tjelesan 
čovjek ne razumije stvari Duha. Isto tako i duhovan čovjek ne 
zna sve jer mi ograničeno znamo i ograničeno prorokujemo. 
Zato se trebamo kretati u vjeri, a ne u nevjeri i skepticizmu. 
Uvjeren sam da Bog želi izliti svoju milost na nas i obradovati 
srca mnogih koji mole za probuđenje i spasenje mnogih, zato se 
otvorimo za Duha Svetog jer bez Njega ne možemo ništa.
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BOG I DANAS 
ISCJELJUJE!
AUTORICA: Marija Alić, Zagreb

Psalam 117. najkraće je poglavlje 
u Bibliji i poziva nas da dajemo 
hvalu Bogu i objavljujemo 

Njegovo veliko milosrđe i vječnu 
istinu. Ovim svjedočanstvom i  ja 
želim hvaliti moga Gospoda i zahvaliti 
Isusu što me je iscijelio i oslobodio me 

od velikih bolova! Jedno jutro, prije 
nekoliko mjeseci, probudila sam se 
s tako jakim bolovima u križima da 
nisam mogla ustati iz kreveta. Nisam 
se mogla niti pomaknuti. Nikada do 

tada mi se tako nešto nije dogodilo. I ranije sam povremeno 
imala bolove u donjem dijelu leđa, osobito za vrijeme redovite 
mjesečnice, ali nikada nisu bili tako intenzivni i jaki. 
Nakon tri dana velikih bolova, javila sam se svojoj liječnici. 
Prepisala mi je jake tablete od kojih mi je bilo muka, ali sam se 
nakon uzimanja lijeka mogla barem pomalo kretati. Desetak 
dana uopće nisam izlazila iz kuće. Želim reći da sam u toj situaciji 
molila, ispovijedala Riječ i vjerovala Bogu za iscjeljenje! 
Baš u to vrijeme primila sam vijest da će 
jedan poznati propovjednik gostovati 
u Budimpešti, u tamošnjoj Crkvi Vjere. 
Benny Hinn je međunarodni službenik 
poznat po svojim darovima u službi i 
često govori o tome kako Bog želi ozdraviti bolesne. Odmah sam 
znala da trebamo otići tamo! Krenuli smo na put do Budimpešte i 
vožnja je za mene bila dosta naporna. Ispružila sam se na naslon 
svog sjedala, ali još uvijek sam imala jake bolove.
Služba s pastorom Benny Hinnom je bila odlična. Između 
ostalog, govorio je i o Duhu Svetome. Kada je poveo slavljenje, 
osjetila sam snažnu Božju prisutnost. Nakon propovijedi i 
slavljenja krenula je molitva za bolesne. Nije bilo polaganja 
ruku, nego molitva s propovjedaonice za sve koji su vjerovali i 

trebali ozdravljenje od svojih bolesti. 
Dok smo svi molili i pjevali odjednom 
sam na svome mjestu osjetila kako 
me više ništa ne boli! Sva bol koja me 
je netom prije još uvijek mučila u jednom trenutku je nestala! 
Slava i hvala Bogu! Počela sam se saginjati, okretati, skakati… 
nije bilo ni traga boli!
Želim napomenuti i to da nakon ovog iscjeljenja uopće više 
nemam bol u križima - čak niti za vrijeme mjesečnica! Kada Bog 
iscijeli, On iscijeli potpuno! Vjerujem da mi je Bog dao zdravlje i 
zato Njemu dajem svu slavu i hvalu. Želim ohrabriti i sve čitatelje. 
Budite sigurni da je ovo istina:
Bog je dobar Bog!
Bog je živi Bog!
Bog iscjeljuje i danas!
Bog čini čudesa i danas!

Biblija kaže da je Isus isti jučer, danas i zauvijek! 
(Heb. 13:8)
I kao što psalam s početka ovog članka kaže: 

“… istina Gospodnja traje dovijeka”. Istinu možeš naći u Bibliji, jer 
to je Božja Riječ! Istina je da BOG DAJE ZDRAVLJE! (Izlazak 15:26)
Ako trpiš bilo kakve bolove, ako te muči neka bolest, vjeruj Bogu! 
On iscjeljuje! On djeluje kada Mu mi vjerujemo. Mi ne znamo 
kako i kada će Bog to učiniti, ali vjerujmo da MOŽE, i da HOĆE! 
I doživjet ćemo i vidjet ćemo djelovanje Božje i ispunjenje naše 
potrebe!
Dragi čitatelju, moja je molitva da te Bog dotakne i pohodi te, da 
čitajući ovaj članak vjera dođe u tvoje srce kako bi i ti od Boga 
primio ispunjenje svoje potrebe! 
Na kraju, želim navesti još jedan biblijski citat, pravu istinu koja 
traje dovijeka i koja nam otkriva ono što nam Bog svima želi:
‘‘Ljubljeni, želim ti u svemu dobro i da budeš zdrav, kao što je dobro 
duši tvojoj.’’

Ljubljeni, želim ti u svemu dobro i da budeš zdrav, kao 
što je dobro duši tvojoj.  Biblija, 2. Ivanova poslanica 2

Biblija kaže da 
je Isus isti jučer, 
danas i zauvijek!

Benny Hinn -  DOBRO JUTRO, DUŠE SVETI
Autor govori o istinama koje je 
prikupljao kroz vrijeme svoje službe. 
Ova knjiga će ti pomoći da dobiješ 
otkrivenje o načinu prepoznavanja 
Duha Svetoga, o molitvi, pomazanju, 
slobodi od strahova i Božjem planu za 
tvoj život.

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068

                      PREPORUČAMO!!!

’’Hvalite Gospoda, svi narodi, 
slavite ga svi puci!
Jer silno je prema nama 
milosrđe njegovo, 
i istina Gospodnja 
traje dovijeka.’’ 
Slava Gospodu!’’ Psalam 117

Jedno jutro, prije nekoliko 
mjeseci, probudila sam 
se s tako jakim bolovima 
u križima da nisam mogla 
ustati iz kreveta.

Baš u to vrijeme primila 
sam vijest da će jedan 
poznati propovjednik 
gostovati u Budimpešti, 
u tamošnjoj Crkvi Vjere. 

Dok smo svi molili i pjevali 
odjednom sam na svome 
mjestu osjetila kako me 
više ništa ne boli!
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NOVO ROĐENJE
AUTORICA: Željka Rupčić, Zagreb

Nakon što je stvorio svijet, Bog je stvorio čovjeka na svoju 
sliku. Stvorio je duhovno biće nalik sebi, s kojim je mogao 
komunicirati i imati zajedništvo. Bog i čovjek bili su bliski.

Bog nije želio da čovjek bude Njegova marioneta, te mu je 
dao slobodnu volju, mogućnost biranja između dobra i zla. 
Unatoč tome što ga je Bog upozorio na posljedice grijeha, 
čovjek je sagriješio, izrazivši time nepovjerenje prema Bogu. 
Kao posljedica grijeha, čovjek je duhovno umro. Više nije imao 
blizak odnos s Bogom kao ranije, osjećao se krivim pred Bogom 
i skrivao se od Njega. Zbog duhovne smrti u čovjeka su ušle 
grešne misli - misli zavisti, mržnje, osvete, prijevare, bludnosti… 
Kako u Božjoj bliskoj prisutnosti ne može boraviti nečisto biće, 
čovjek je bio izagnan iz raja.
“Prema tome, kao što po jednom čovjeku uđe grijeh u svijet, a 
po grijehu smrt, tako smrt prijeđe na sve ljude jer svi sagriješiše“ 
(Rimljanima 5:12). Svaki je čovjek sagriješio i zbog toga je 
duhovno mrtav. Duhovna smrt je osnovni problem svakog 
čovjeka. Bog voli rješavati stvari u korijenu. Stoga je poslao Krista 
na zemlju da nas spasi i duhovno oživi.
Kada ga je potajno posjetio ugledan vjerski učitelj Nikodem, Isus 
mu je objasnio potrebu za ponovnim, duhovnim rođenjem.
Isus mu reče: “Zaista, zaista, kažem ti: ako se tko ponovo ne rodi, 
ne može vidjeti kraljevstva Božjega.” Nikodem ga upita: “Kako se 
može čovjek ponovo roditi, kad je već star? Može li po drugi put ući 
u utrobu majke svoje i opet se roditi?” Isus odgovori: “Zaista, zaista 
kažem ti: ako se tko ponovo ne rodi vodom i Duhom (Svetim), ne 
može ući u kraljevstvo Božje. Ono što je rođeno od tijela, tijelo je; 
a što je rođeno od Duha, duh je. Ne čudi se, što ti rekoh: “Morate se 
ponovo roditi.“ (Ivan 3:3-7)
Nikodem nije razumio da Isus nije govorio 
o tjelesnom rođenju, već o duhovnom. 
Osoba koja je duhovno mrtva, mora se 
nanovo roditi, duhovno oživjeti, da bi 
mogla ući u Božje kraljevstvo. Nanovo 
se rađamo od vode, koja ovdje simbolizira Božju Riječ, i od 
Duha Svetoga. „Jer ste ponovo rođeni, ne iz raspadljiva, nego iz 
neraspadljiva sjemena: riječju živoga i vječnog Boga“ (1. Petrova 
1:23). Koja je to riječ? To je riječ o Kristu, koji je na sebe preuzeo 
kaznu za tvoje grijehe, umro za tebe, no potom uskrsnuo i koji je 
duhovni pobjednik!
U starozavjetno vrijeme novog rođenja nije bilo. Ono je bilo 
omogućeno kasnije, na temelju Isusove žrtve i uskrsnuća.
„Ako ustima svojim priznaješ Isusa Gospodina i srcem svojim vjeruješ 
da ga je Bog uskrisio od mrtvih, bit ćeš spašen. Vjera srca postiže 
pravednost, a priznanje usta spasenje“ (Rimljanima 10:9,10). Kroz 
novo rođenje ulazi se u spasenje. Kada osoba povjeruje u Krista 

kao uskrslog Spasitelja i prizna tu svoju vjeru usmeno, dogodi se 
prijelomno čudo u njezinom životu – novo rođenje.
„Ali kad se očitova dobrota Boga, našega Spasitelja, i njegova 
ljubav prema ljudima, tada nas – ne zbog pravednih djela koja smo 
mi učinili, već po svom milosrđu – spasi kupelju ponovnog rađanja, 
obnove koju čini Duh Sveti koga obilno izli na nas po našem 
Spasitelju Isusu Kristu, da opravdani njegovom milosti, budemo 
baštinici vječnoga života kojemu se nadamo“ (Tit 3:4-7).
Novo rođenje je duhovna kupelj i duhovna obnova. Duh Sveti 
okupa prljavog duhovnog čovjeka, da bude čist, te u njega 
usadi Božju narav umjesto dotadašnje grešne naravi. Apostol 
Petar rekao je da smo prilikom novog rođenja postali dionicima 
božanske naravi. Božja narav je pravedna, protivi se grijehu, 
puna je ljubavi, spremnosti na opraštanje i pomirenje. Novo 
rođenje je i duhovna obnova. Duh Sveti obnovi tvoj razrušeni, 
slomljeni duh. Nakon novog rođenja tvoj duh više nije grad u 
ruševinama, već obnovljen i lijep.
Svatko tko je nanovo rođen postaje 
baštinik vječnoga života. Bog je riješio 
problem zbog kojeg je čovjek bio 
protjeran iz raja – uklonio je duhovnu 
smrt i nanovo nas rodio.
Kada bi se prilikom novog rođenja promijenio izvana toliko 
koliko se promijeniš iznutra, ni tvoji najbliži te ne bi prepoznali! 
„Dakle, ako je tko u Kristu, on je novi stvor; staro je nestalo, novo 
je, evo, nastalo“ (2. Korinćanima 5:17). Zbog toga što je stari 
duhovni čovjek nestao, psovka otpadne s usta nanovo rođenog 
vjernika, jer je više nema u srcu. Druge grešne radnje postanu 
mu neprivlačne i neugodne, jer više nisu dio njegove naravi.
Bog je još u Starom zavjetu kroz proroka Ezekiela nagovijestio 
što će se dogoditi pri novom rođenju: „Dat ću vam novo srce, nov 
duh udahnut ću u vas! Izvadit ću iz tijela vašega srce kameno i dat 
ću vam srce od mesa. Duh svoj udahnut ću u vas da hodite po mojim 
zakonima i da čuvate i vršite moje naredbe“ (Ezekiel 36:26,27).
Svaki čovjek ima potrebu za spasenjem. Svatko tko primi 
Krista prima novo srce, u koje su upisani Božji zakoni i koje 
više nije sklono grijehu, već Božjoj pravednosti. Osoba počne 
primjećivati nove težnje u sebi, koje su pozitivne i Bogu ugodne. 
Nakon novog rođenja uslijede i pozitivne promjene u ponašanju 
i karakteru osobe. One svjedoče ljudima o tome da Krist mijenja 
živote nabolje.

TEMELJI VJERE

                                 PREPORUČAMO!!!
Damir Šićko Alić - KATOLIČKA VJERA u crkvenoj predaji

Ova knjiga sadrži misli ranokršćanskih 
pisaca i mnoštvo navoda iz izvornih djela 
raspoređenih prema tematskim cjelinama 
naslova pojedinih poglavlja.

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068

‘‘Dat ću vam novo srce, nov duh udahnut ću u vas! Izvadit ću iz 
tijela vašega srce kameno i dat ću vam srce od mesa. Duh svoj 
udahnut ću u vas da hodite po mojim zakonima i da čuvate i vršite 
moje naredbe.“                                                   Biblija, Ezekiel 36:26,27

Osoba koja je duhovno 
mrtva, mora se nanovo 
roditi, duhovno oživjeti, 
da bi mogla ući u Božje 
kraljevstvo. 

Bog je riješio problem 
zbog kojeg je čovjek 
bio protjeran iz raja 
– uklonio je duhovnu 
smrt i nanovo nas rodio.
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                                 PREPORUČAMO!!!

BOG NAM JE DAO VLAST

Pogledajmo u Poslanici Efežanima što Pavao nastoji prenijeti 
Crkvi. Vjerujem da se radi o poruci za koju Bog danas želi da 
dođe do Crkve.
EFEŽANIMA 1:22-23
I sve mu je podložio pod noge, a njega dade za glavu nad svim 
u Crkvi, koja je njegovo tijelo – punina Onoga koji ispunja sve 
u svima.
Prijevod American Standard Version kaže: „Sve mu je stavio u 
podložnost, pod njegove noge i dao ga da bude glava nad svime za 
crkvu.“ Drugi prijevod kaže „na korist Crkve“. To mi se sviđa.
Kada je Bog stvorio svijet i sve što je na njemu, stvorio je svoga 
čovjeka Adama. Rekao mu je: „Adame, dajem ti vlast nad svim 
djelima svojih ruku“ (vidi Postanak 1). Bog je predao Adamu sve 
što je stvorio. No Adam nas je prodao, predajući svoju vlast nad 
zemljom đavlu. Adam nije imao moralno pravo da to učini, ali je 
imao legalno pravo. I iskoristio ga je.
Na jedan način možemo reći da je Adam bio bog ovog svijeta. 
Naravno, Bog je jedini pravi Bog, s velikim „B“. Kako je Bog predao 
Adamu sva djela svojih ruku, možemo reći da je delegirao 
autoritet Adamu. Bog je dozvolio Adamu da djeluje kao bog 
ovog svijeta.
Međutim, u Drugoj Korinćanima 4:4 čitamo da je sotona bog 
ovog svijeta. U početku to nije bio sotona, već Adam. Kako je 
sotona postao bog ovog svijeta? Zauzeo je Adamovo mjesto 
kada je Adam sagriješio.
Sjetimo se kako su demoni povikali prema Isusu: „Što hoćeš od 
nas, Sine Božji? Jesi li došao ovamo da nas mučiš prije vremena?“ 
(Matej 8:29). Ti su demoni znali da imaju pravo biti ovdje na 
zemlji zbog Adamovog pada u grijeh. Ne možemo ništa učiniti 
glede toga da oni budu na zemlji; oni će tu ostati sve dok ih 
Bog zajedno s đavlom ne baci u ognjeno i sumporno jezero 
(Otkrivenje 20:10). No, dobra je vijest da ne moramo biti pod 
njihovom dominacijom.
Bog je predao svo djelo svojih ruku prvom Adamu. Cjelovito 
Kristovo djelo, djelo drugog Adama, predao je Crkvi. Ponovno 
nam je dana mogućnost da vladamo i upravljamo na zemlji! U 
Poslanici Efežanima 1:22 piše da je Bog sve stavio pod Kristove 
noge. Što je sve pod Njegovim nogama? SVE! Hoće li Bog tek 
staviti sve pod Kristove noge? Ne! Biblija kaže da je već stavio – u 
prošlom vremenu. Već je to učinio!
Zašto je to Bog učinio? Na korist Crkve, koja je Njegovo tijelo, 
punina onoga koji ispunja sve u svima! Kada dobiješ otkrivenje 
ovih stihova, slavit ćeš Boga svim srcem! Slava Bogu!

BOG NAM UVIJEK DAJE POBJEDU

2. KORINĆANIMA 2:14-15
A hvala Bogu, koji nam SVAGDA DAJE POBJEDU u Kristu Isusu, 
i po nama javlja miris poznanja svojega na svakom mjestu. 
Jer smo mi Kristov ugodan miris Bogu i među onima, koji se 
spasavaju, i među onima, koji ginu.
Duh Sveti nam kroz apostola Pavla kaže da imamo pobjedu 
nad sotonskim silama. Zbog toga što je Isus pobijedio sve sile 
neprijatelja, ta je pobjeda naša u Njemu.
Conybeareov prijevod ovih stihova doista je dobar:
2. KORINĆANIMA 2:14-15

Hvala Bogu, koji me vodi s mjesta na mjesto obučavajući me svojoj 
pobjedi, kako bih proslavljao Njegovu pobjedu nad Kristovim 
neprijateljima; [ti neprijatelji su demoni, a ne ljudi.], te kako bi kroz 
mene širio poznavanje Njega, mirisni tamjan, po cijelome svijetu. 
Jer je Kristov miris taj koji prinosim Bogu…
U svjetlu ovih stihova, kakav stav trebamo zauzeti prema đavlu 
i njegovim djelima? Naš stav treba biti Isusov stav. Prva Ivanova 
3:8 kaže da se Isus pojavio kako bi uništio đavlova djela. Mi 
zauzimamo Isusovo mjesto na zemlji – On je Glava a mi smo 
Tijelo. Mi djelujemo za Njega. On je uništio protivnika, a mi 
bismo trebali hodati Njegovim stopama! Tko god uđe u puninu 
Božjeg plana otkupljenja, tko god u potpunosti prigrli dobru 
vijest evanđelja, ti vjernici postanu upravitelji nad sotonskim 
silama u Isusovo Ime.

AUTORITET VJERNIKA MIJENJA NACIJE

Na jednom Zimskom biblijskom seminaru održanom na Rhema 
kampusu, predstavili smo pet pastora iz bivše Istočne Njemačke. 
Jedna od studentica naše Biblijske škole Rhema bila je iz 
Njemačke, te je prevodila pastorov govor.
Taj je pastor rekao da je nekoliko mojih knjiga, a posebno 
Vjernikov autoritet, bilo tiskano u Zapadnoj Njemačkoj i 
prokrijumčareno u tadašnju komunističku Istočnu Njemačku. 
„Nikada ranije nismo molili u vezi naših vlasti“, rekao je. „Samo 
smo se žalili i kukali zbog pritisaka režima u kojem smo živjeli. 
No, kada smo pročitali o svom autoritetu kao vjernika, počeli smo 
moliti za vođe naše nacije, premda su bili komunisti. Shvativši 
poruku te knjige, počeli smo govoriti: ‘Promijenit ćemo vladu.’“
Tako se i dogodilo! Stvari su se počele mijenjati kada su saznali 
za svoj autoritet i počeli ga primjenjivati. Kada primimo puninu 
otkrivenja o tome tko smo mi u Kristu, stvari se počnu mijenjati. 
Mnogo sam puta rekao da će se, uspijemo li Vjernikov autoritet 
unijeti u komunističke zemlje, one početi mijenjati. Vjernici će 
početi vladati u životu po Isusu Kristu.
Preuzeto iz knjige Vjernikov autoritet – dopunjeno izdanje

Kennet E. Hagin - VJERNIKOV AUTORITET - dopunjeno izdanje
U proteklim desetljećima preko milijun 
čitatelja bilo je blagoslovljeno ovom 
klasičnom porukom koja izgrađuje 
vjeru. Svojim jasnim stilom punim 
ilustracija autor koristi Božju Riječ 
kako bi objasnio autoritet koji pripada 
svakom vjerniku. U dopunjeno novo 
izdanje ove poznate uspješnice 
uvršteni su novi sadržaji:
Biografski pregled: „Život i ostavština 
Kennetha E. Hagina“, četiri dodatne 
poruke o autoritetu kojeg vjernici 
imaju zbog svoje pozicije u Kristu, foto 

galerija koja kronološki bilježi život i službu Kennetha E. Hagina.
NARUČI SVOJ PRIMJERAK!

www.okknjizara.com  
e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068
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ZAŠTO MOLITI ZA VLASTI
AUTORICA: Katarina Šošić, dipl. iur, Zagreb
 

Često čujem kršćane kako govore: ‘’Ne mogu moliti za ove 
vlasti, pa gledaj što opet rade! ’’ Međutim, Bog misli i nalaže 
drugačije. Božja Riječ nam kaže: ‘’Potičem, dakle, prije svega, 

da se obavljaju prošnje, molitve, zastupanja i  zahvaljivanja za sve 
ljude. Za kraljeve i sve koji su na vlasti, da možemo provoditi tih i 
miran život u svoj pobožnosti i poštenju. Jer je to dobro i prihvatljivo 
pred Bogom, našim spasiteljem.’’ (1.Tim.2:1-3)
Bog definitivno zna bolje od nas. On zna da sotona posebno  
napada one koji su na poziciji utjecaja, vladare  koji  imaju 
veliki utjecaj na zemlje i narode kako bi kroz njih plasirao svoje 
sotonske ideje i naloge. Možda se pitate kako to da politička 
stranka koja sebe naziva demokršćanskom bez ikakvih ustezanja 
dopušta  zauzimanje i kontminiranje javnog prostora od strane 
gay i LGBT lobija raznim gay pride-ima i sličnim manifestacijama. 
Zašto se pod krinkom humanizma i liberalizma ratificiraju zakoni 
kao što je istambulska konvencija koja niječe Božji poredak 
glede spolova i dopušta da čovjek “sam izabere svoj spol” i tomu 
slične opačine? Evo, i  zbog toga. Zato Božja Riječ nalaže da se 
molimo za one koji su na vlasti, jer je to radi  našeg dobra. Radi 
naših života i našeg prosperiteta.
Kako moliti za ljude koji su na vlasti?
Tako da kao rezultat molitve dobijemo mogućnost života u miru 
i pobožnosti. U dobrom i zdravom okruženju. U sigurnosti od 
ratova, u sigurnosti od pošasti neimaštine i oskudice. U zemlji 
kršćanskih temelja. Jer odluke vladara utječu na ta područja. 
Korak dalje je svakako moliti da vladari imaju  mudrost u vođenju 
državničkih poslova. Da su opskrbljeni duhom izvrsnosti od 
Boga kako bi prepoznali dobre strategije i dobre partnere za 
plodonosna ulaganja u zemlju, da imaju Božju i ljudsku naklonost 
u aktivnostima za dobrobit naroda ove zemlje. Moliti da ova 
zemlja postane atraktivna za mlade pa i sve ostale naraštaje, 
umjesto da to bude Irska ili neka druga strana zemlja. Nama je 
Bog dao Hrvatsku kao postojbinu kojoj je odredio međe (Biblija, 
Djela apostolska 17:26, 27) s nakanom da ljudi ove zemlje traže 
Boga. Zaista nije baš lako tražiti Boga u stranoj zemlji u kojoj se 
treba snaći i premostiti brojne prepreke. Moliti da oni koji su na 
vlasti traže savjet od ljudi koji poznaju Božju Riječ i imaju duhovni 
autoritet od Boga. Naravno, osluškivati glas Duha Svetoga kako 
bismo, kao što je rekao poznati biblijski učitelj Derek Prince: 
“Svojom molitvom postali alat u Božjim rukama koji On koristi 
kako hoće. Usklađujući se s njegovom nakanom, molit ćemo 
neodoljive molitve. Neće biti te sile, bilo ljudske ili đavolske, koja 
će moći spriječiti ostvarenje naših molitvi.” Uzbudljivo, zar ne?
Fascinantan dokaz učinkovite molitve je veliki povijesni 
događaj iz Drugog svjetskog rata koji je opisao Derek Prince: 

“Moja je jedinica bila poslana u Sjevernu Afriku, gdje sam služio 
kao bolničar. Tijekom tog razdoblja sudjelovao sam u najduljem 
povlačenju britanske vojske u povijesti - dulje od tisuću kilometara 
neprestanog povlačenja - od mjesta zvanog Alagalah u Libiji sve 
do Kaira. Vjerujte mi na riječ kad vam kažem da je to bilo strašno 
iscrpljujuće i demoralizirajuće iskustvo, posebno u pustinji. Sudbina 
Srednjeg istoka visjela je tada o niti. Da su se sile osovine uspjele 
probiti i osvojiti Kairo, zapovijedale bi Sueskim kanalom i presjekle 
žilu kucavicu britanskog carstva, a samim time i zemlju Izrael, te 
bi se sve naftne rezerve Srednjeg istoka našle u njihovim rukama. 
Mnogo je čimbenika koji su utjecali na povlačenje, ali jedan koji 
me se posebno dojmio jest da časnici nisu imali povjerenje sebi 
podređenih ljudi. Britanski časnici su bili sebični, neodgovorni i 
nedisciplinirani. Navest ću primjer: nikada nismo imali dovoljno 
vode. Svakom je vojniku bila dodijeljena samo jedna boca vode 
koja mu je trebala poslužiti za ispunjenje njegovih dnevnih 
potreba: pranje, brijanje, piće i kuhanje. S druge strane, časnici su 
se razbacivali vodom i svaku je večer pili uz viski, a nama je jedna 
boca trebala trajati dva dana. Bio sam tek nedavno obraćen i još 
nisam imao priliku posjetiti crkvu. Sve što sam imao bili su Biblija i 
Duh Sveti. Pomislio sam: ‘’Trebao bih se pomoliti za ovu situaciju.’’  
Nisam znao što moliti. Stoga sam naivno rekao: “Gospodine,  
pokaži mi kako želiš da se pomolim.” Gospodin mi je dao konkretan 
odgovor, a to je bila sljedeća molitva: “Gospode, daj nam takve 
vođe da bude tebi na slavu dati nam kroz njih pobjedu.” Molio sam 
neprestano tu molitvu. Nisam znao što se događa, ali Bog je brzo 
počeo djelovati. Britanska vlada izabrala je novog zapovjednika 
za svoje snage na Srednjem istoku u Sjevernoj Africi. Na putu u 
Kairo smrtno je stradao pri padu zrakoplova i tako su u  kritičnom 
trenutku rata britanske snage ostale bez zapovjednika. Winston 
Churchill, tadašnji britanski premijer postavio je nepoznatog 
časnika imenom Bernard Montgomery na mjesto prethodnog 
zapovjednika. Bio je predani kršćanin i bogobojazan čovjek, a 
također i sjajan zapovjednik i čovjek izvrsne discipline. Bacio se 
na posao reorganizirajući britanske snage. Vratio je disciplinu i 
moral, promijenio je stav i držanje časnika. Bitka kod El Alameina 
bila je prva velika pobjeda saveznika u tom ratu i okolnosti su 
promijenjene u njihovu korist. Služio sam u vojnom sanitetu u 
pustinji, malo iza britanskih snaga. Na zadnjim vratima kamioneta 
nalazio se prijenosni radio. Slušao sam voditelja vijesti kako opisuje 
pripreme u Montgomeryjevu sjedištu netom prije bitke kod El 
Alameina. Opisao je kako je Montgomery izašao, okupio svoje 
časnike i vojnike rekavši: “Zatražimo Gospoda, moćnog ratnika, da 
nam daruje pobjedu. “
Dok se mi molimo Bog podiže čovjeka, vladara, koji će mu dati 
slavu.

‘‘Mnogo može molitva pravednika ako je žarka. ‘‘                          
Biblija, Jakovljeva poslanica 5:16
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VIJESTI IZ SVIJETA
PRIPREMIO: Tomislav Vidaković, Zagreb

FINSKA POLITIČARKA POD ISTRAGOM ZBOG KRITIZIRANJA PARADE PONOSA 
Päivi Räsänen, žena pastora Finske Evangeličke Luteranske Crkve 
i parlamentarna članica finske Kršćanske demokratske stranke, 
našla se pod policijskom istragom zbog svog komentara na 
društvenim mrežama. Naime, u lipnju ove godine na Twitteru 
je objavila svoje čuđenje zbog partnerstva Finske Evangeličke 
Luteranske Crkve na tzv. Paradi ponosa (Helsinki Pride) u 
njihovom glavnom gradu. Napisala je: ‘‘Kako može doktrinalni 
temelj Crkve, Biblija, biti kompatibilan sa uzdizanjem sramote 
i grijeha, što je glavna tema Parade ponosa? Uz taj komentar 
je podijelila fotografiju biblijskog teksta: ‘‘Zato ih je Bog preko 
pohota njihovih srdaca predao nečistoći, tako da sami obeščašćuju 
svoja tjelesa; njih koji su istinu Božju zamijenili lažju te se klanjali 
i iskazivali štovanje stvorenju mjesto Stvoritelju, koji je slavljen 
zauvijek. Amen.
Zbog toga ih je Bog predao sramotnim strastima: žene njihove 
zamijeniše naravno općenje protunaravnim; jednako muškarci, 
ostavivši prirodno općenje sa ženom, usplamtješe pohotom jedan 
za drugim, vršeći – muškarci s muškarcima – sramotne stvari i na sebi 
primajući pravednu plaću za svoje zablude.’’ (Rimljanima1:24-27)
Finska Evangelička Luteranska Crkva najveća je vjerska 
denominacija u zemlji. Procjenjuje se da ima 3 milijuna članova, 
no svake godine (prema evangelicalfocus.com) im se u toj visoko 
sekulariziranoj zemlji broj članova smanjuje za 1-2%. Stranka 
kojoj pripada Räsänen je manjinska konzervativna stranka sa 
samo 5 mjesta u finskom parlamentu. Räsänen je poznata po 
javnoj obrani života (od začeća do prirodne smrti) i braka (prema 
biblijskoj definiciji), tako da njezin spomenuti komentar nije bio 
neuobičajen.
Budući da je zbog crkvene podrške helsinškoj Paradi ponosa 
najmanje 500 članova istupilo iz Finske Evangeličke Luteranske 
Crkve, u vezi te kontroverze javnosti se obratio i nadbiskup 
te denominacije, Tapio Luoma i poručio da: ‘‘Nije u pitanju 
zauzimanje stava o braku, nego naglašavanje kako je crkvena 
poruka (valjda poruka Evanđenja?; op.prev.) za sve… i da su 
istospolni partneri dobrodošli na sve crkvene aktivnosti.“
U izvještaju helsinške policije za medije stoji: ‘‘Policija je podigla 
kaznenu prijavu na temelju koje će se odlučiti je li parlamentarna 
zastupnica počinila prekršaj svojom objavom na Twitteru u 
lipnju. Poruka opisuje Helsinki Pride kao ponos zbog grijeha i 
sramote i propituje uključenost Crkve u događaj. Prema Twitteru: 
‘‘Ta poruka je izražavanje netolerancije prema manjinama.“
Räsänen u vezi cijelog događaja kaže: ‘‘Nisam zabrinuta zbog 
sebe i vjerujem da ovaj slučaj neće ni doći do tužitelja. Ipak, 
brine me ako će se citiranje Biblije smatrati pomalo ilegalnim. 
Nadam se da to neće dovesti do autocenzure među kršćanima.“
(christiannews.net, faithwire.com)

KRŠĆANSKA PJESMA POSTALA JE HIMNA PROTESTA U HONG KONGU
Vjerovatno ste čuli o višemjesečnim protestima građana Hong 
Konga protiv najavljene odluke kineskih vlasti da će se građanima 
te ‘‘posebne administrativne regije Narodne Republike Kine“ 
moći suditi i odrediti izdržavanje zatvorske kazne u ostatku 
Kine (eng. mainland China; gdje vladaju daleko stroži zakoni). 
No, prilično je sigurno da u našim hrvatskim medijima niste 
čuli ni pročitali da je poznata kršćanska pjesma ‘‘Pjevaj haleluja 
Gospodu“ (eng. Sing Hallelujah to the Lord) postala ‘‘himna“ 
građana na tim protestima.
Ta financijska i poslovna prijestolnica među svojih oko 7.3 
milijuna građana visoko je sekularizirana. Samo 43% stanovnika 
je izrazilo da su ‘‘religiozni“. Među njima je najviše budista, taoista 
i konfucijanista. Procjenjuje se da je zastupljenost kršćana tek 
11%, od čega je oko 480 000 evanđeoskih kršćana. Iako u udjelu 
stanovništva čine malen postotak, kršćanske crkve ondje vode 
velik broj obrazovnih institucija, 13 bolnica, brojne klinike, 
obiteljske centre i domove za starije.
Zbog spomenute najave izručenja prekršitelja zakona ostatku 
Kine (i njihovom nemilosrdnom režimskom aparatu), mnogi 
kršćani su uz ostale građane, izašli na mirne prosvjede. Njihovi 
motivi nisu neopravdani niti slabi. Zna se da u ostatku Kine 
kršćani trpe teške progone. Kineske vlasti hapse i zatvaraju 
kršćane koji su im ‘‘sumnjivi“, ruše crkvene zgrade nepoćudnim 
zajednicama, uzimaju si za pravo postavljati voditelje u 
crkvama… čak su i promijenili tekst Biblije tako da odgovara 
komunističkoj propagandi. 
Prema sakupljenim izvještajima, pjesma ‘‘Pjevaj haleluja 
Gospodu“ se prvi puta pojavila kao zajednička himna 
prosvjednika u lipnju nakon što je grupa studenata kršćana 
počela pjevati kršćanske pjesme na glavnom okupljalištu 
prosvjeda. Jednostavan refren te pjesme je ljudima ‘‘ušao u uho“ 
i počeli su ga pjevati i oni koji nisu kršćani. Novinska agencija 
Reuters je objavila svoje mišljenje o tome u kojemu kažu da su 
studenti pjevali te pjesme kako bi zaštitili prosvjednike, jer se 
po hongkonškom zakonu, vjerska okupljanja mogu održavati 
bez nekog prethodno dobivenog odobrenja. Bilo kako bilo, 
fascinantno je znati da se pjesma kojom kršćani slave svog 
Gospodina pjevala na prosvjednim skupovima s više stotina 
tisuća prosvjednika. A Bog sigurno ima najbolje naume za 
građane Hong Konga. Tako da su mnogi, i ne znajući, pokucali 
na prava vrata! (christiannews.net.)
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                                 PREPORUČAMO!!!

KOJIM PUTEM IĆI?
AUTORICA: Paola Starčić, Zagreb 

‘‘Pazite sad, vi koji govorite: ‘‘Danas ili sutra poći ćemo u ovaj 
ili onaj grad, ondje ćemo provesti jednu godinu, trgovati i steći 
blago“, vi takvi koji ne znate što će biti sutra! Pa što je vaš život? Vi 
ste dim koji se čas pokaže i zatim nestane. Mjesto da govorite: ‘‘Ako 
Gospodin htjedne, živjet ćemo i činit ćemo ovo ili ono“, vi se sad 
razbacujete svojim ispraznim govorima. Svako je razbacivanje te 
vrste zlo.“ Jakovljeva 4:13-16

Ovaj odlomak iz Svetog Pisma nosi u sebi vrlo ozbiljnu 
notu, upozorava nas i skreće našu pozornost na ono 
što je stvarno, na ono što je istinito, na ono što je bitno i 

uistinu važno.
Izjava: ‘’Pazite sad!’’, ne sadrži baš neke mlake riječi. Takve se 
riječi upućuju kada nekoga želimo opomenuti i ukazati mu na 
neku prijetnju ili moguću opasnost. Izrečena opomena te vrste 
poziv je na otriježnjenje i budnost. Većina nas je puna različitih 
zamisli i planova koji nam mogu izgledati dobro i lijepo. Dok 
pravimo svoje planove zvuče nam obećavajuće i s garancijom 
našeg velikog dobitka i zadovoljstva, no istovremeno možemo 
biti tako daleko od Božjih savršenih nauma za nas. Mudre izreke 
nas savjetuju i govore nam:  ‘‘Neki se put čovjeku učini prav, a 
svršetak su mu putovi smrti.“ (Izreke14:12). Bog je za nas i želi nam 
najbolje jer je dobar Otac. Zato nas želi prodrmati i pozvati nas 
da razmotrimo svoje odluke i usmjerenje svojih života.
Ne trebamo zakoračiti u krajnost i pitati 
Gospodina za beznačajne i nevažne 
sitnice: ‘’Što ću obući, koje boje auto ću 
kupiti, što ću danas kuhati?’’. Postupajući 
tako samo se zaplićemo u superduhovnost. S druge strane, za 
ono što je bitno i od životne važnosti: u kojem gradu trebam 
živjeti, koji posao raditi, za koga se oženiti ili udati – za to itekako 
trebamo tražiti Gospodina i Njegovo vodstvo i savjet! Koliko je 
samo važno biti na pravom mjestu u pravo vrijeme i raditi pravu 
stvar – Bogu ugodnu i u skladu s Njegovom voljom! 
Kao što nas Sveto Pismo ovdje upozorava: uistinu ne znamo 
što će biti sutra! Iako nam to svakodnevno svjedoče brojni 
događaji: iznenadne smrti, globalne promjene, gubitak poslova, 
neočekivane bolesti, prekinuti odnosi, izdaje, razočaranja… još 
uvijek nekako mislimo kako su naši životi u našoj kontroli?! Ali 
to jednostavno nije istina, nemojmo se zavaravati! Naprotiv, 
suočimo se sa stvarnošću i priznajmo sami sebi kako stvari 
uistinu stoje! Kada ćemo već jednom shvatiti koliko smo ništavni 

i prolazni? Kada ćemo prihvatiti da 
nam život izmiče poput pijeska kroz 
prste? Kada ćemo se pokloniti pred 
Bogom koji svemu daje životni dah 

i koji je Početak i Kraj svega?! Ne živimo kao bezumnici (još 
snažniji izraz bio bi luđaci) kojima Biblija naziva one koji žive kao 
da Boga nema ili kao da On nije Tvorac i Gospodar svega!
Zanimljivo je da je ovo upozorenje upućeno vjernicima - onima 
koji se smatraju da pripadaju Bogu. Za one koji vjeruju i slijede 
Krista život na Zemlji ne bi trebao biti samo putovanje u raj, nego 
ostvarenje Božje volje za Njegovu Crkvu i druge ljude.
Bog nas poziva da Mu se vratimo i tražimo Njegovo lice, da 
tražimo Njegove misli i puteve koji su iznad naših misli i puteva. 
‘’Ako Gospodin htjedne.’’ Postoji Božja volja i Božji naum za 
svakog od nas i Bog nam ih želi objaviti. Isus je svoje učenike 
učio moliti i naložio im je da mole za Božju volju, također ih je 
učio da trebaju moliti, kucati i tražiti. (Matej 6,7) Sve te smjernice 
jesu poticaj i jamstvo da nećemo ostati ‘‘praznih ruku“ pred 
Gospodinom. Ako tako postupimo primit ćemo odgovor na 
molbe iz naših srca. No, stvar je usmjerenja! ‘‘Furamo li neki svoj 
film“, živimo li svoje živote na svoj način ili smo zaista okrenuti 
prema Onome od koga, po kome i za koga je sve?
Probudimo se i razmislimo o našim 
životima. Bog je Bog! Sjetimo se: 
svatko od nas je dragocjen i od velike 
je vrijednosti jer je Bog platio neizmjernu cijenu za nas – životom 
svoga Jedinorođenoga Sina. Iako nas Bog silno voli, ako smo 
odvojeni od Njega, osuđeni smo na propast, na isprazne i plitke 
živote bez smisla, na vječno besciljno lutanje. Bez Boga mi smo 
kao dim koji se u jednom trenutku pokaže, a zatim nestane; kao 
trava smo i cvijet koji su danas tu, a sutra uvenu i više ih nema. 
Otrijeznimo se i vratimo Gospodinu! Samo On je naša Nada, 
samo On je naše Ostvarenje, naš Put, Istina i Život.

Petar Fabijanić- ŽELIM ŽIVJETI BLAGOSLOVLJEN ŽIVOT
Biti blagoslovljen znači da je 
nad nama izgovoren blagoslov, 
tj. riječ koja u naš život oslobađa 
napredak, zdravlje, slobodu, mir i 
dobre odnose u braku, obitelji, na 
radnom mjestu... Blagoslov također 
obuhvaća naklonost ljudi, tj. čini 
da ljudi o nama govore dobro. 
Vjerujem da je vrlo bitno ispravno 
to razumjeti. Blagoslovljena osoba 
čak ne mora ni mnogo pričati jer 
blagoslov u njezinom životu govori 
veoma glasno.

Biblijski junaci bili su blagoslovljeni, a i mnogi su ljudi koji danas 
slijede Boga iznimno blagoslovljeni. Bog želi da sva Njegova djeca 
budu blagoslovljena. Pismo kaže:
‘‘Gospodnji blagoslov obogaćuje i ne prati ga nikakva muka.’’ 
Možemo izabrati živjeti u Božjem blagoslovu i prosperitetu ili 
izvan njega. Važno je razumjeti da nas Bog želi blagosloviti.

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
e-mail: pero.fabijanic@gmail.com 

Koliko je samo važno 
biti na pravom mjestu 
u pravo vrijeme i raditi 
pravu stvar.

Kada ćemo se pokloniti 
pred Bogom koji svemu 
daje životni dah i koji je 
Početak i Kraj svega?!

Postoji Božja volja i Božji 
naum za svakog od nas i 
Bog nam ih želi objaviti.
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Kenneth Hagin Jr. POZVAN OD BOGA
U ovoj knjizi autor se obraća onima 
koje je Bog pozvao da predaju svoj 
život Njegovoj službi i onima koji žele 
dublje razumijevanje onoga što služba 
obuhvaća. Pastor Hagin Jr. dijeli biblijske 
principe i crpi iz bogatstva informacija 
koje je stekao u gotovo 50 godina službe, 
kako bi objasnio što znači biti pozvan od 
Boga. Što god bio tvoj poziv u životu - bilo 
da si pozvan da propovijedaš, da budeš 
dio pomoćnog osoblja ili vjeran član crkve 
- knjiga “Pozvan od Boga” pomoći će ti da 

shvatiš svoj poziv i opremiti te za uspjeh u službi Gospodinu!
Bog te odabrao! Što ćeš sljedeće učiniti?

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

VJEŠTO KORISTI ŠTAP BOŽJE RIJEČI

Dok nastojiš odgovoriti na Božji poziv za svoj život, ponekad ćeš 
se susresti s preprekama na putu. Zbog prepreka ispunjenje tvog 
poziva može se činiti udaljenim, nedostižnim ciljem. U takvim 
vremenima lako je izgubiti iz vida božanski cilj koji slijediš.
Možda ćeš se pitati: „Zašto se susrećem s ovim kušnjama i 
ispitima? Mislio sam da sam u Božjoj savršenoj volji kada sam 
odgovorio na njegov poziv. Radije bih vodio fin i miran, normalan 
život. Preteško je odazvati se pozivu u službu!“
Ako se zatekneš s takvim mislima, vrijeme je za motivacijski 
govor. Reci sebi: „Odbijam razmišljati na taj način jer sam izabran 
od Boga! Dao mi je štap svoje Riječi i prihvatio sam njegov poziv 
u službu. Ispunit ću njegovu svrhu za svoj život!“
Shvati da se svaki službenik, koliko god uspješan bio, na svom 
putu susreo s problemima i poteškoćama. A griješiš ako misliš da 
ćeš ti biti jedina iznimka! 
Na primjer, pogledaj Pavlov život. Pavao je bio Božji izbor koji 
je odnio Evanđelje poganima. Pavao je bio akademski dobro 
opremljen za uspjeh u životu. Učio je uz noge Gamalijelu koji je 
prema židovskim povjesničarima bio jedan od najvećih rabina 
koji su ikad postojali.
Nakon obraćenja Pavao je postao velik čovjek vjere. Više je pisao 
o vjeri nego bilo tko drugi u Bibliji. No je li Pavao išao kroz život, 
a da se nikad nije susreo s kušnjama i ispitima? To nije ono što 
sam ja čitao u Bibliji!
2 KORINĆANIMA 11:24-28
24 Od Židova sam primio pet puta po trideset i devet udaraca.
25 Triput sam bio šiban, jedanput kamenovan, triput brodolom 
doživio, jednu noć i jedan dan proveo na dubokom moru.
26 Bio sam na čestim putovanjima u pogiblima od rijeka, u 
pogiblima od razbojnika, u pogiblima od sunarodnjaka, u 
pogiblima od pogana, u pogiblima u gradu, u pogiblima u pustinji, 
u pogiblima na moru, u pogiblima od lažne braće, u trudu i muci,
27 u čestom nespavanju, u gladi i žeđi, u zimi i golotinji.
28 Povrh svega – moje svakodnevno salijetanje: briga za sve crkve.
To ne zvuči baš kao da su mu stalno cvjetale ruže, zar ne? Ne, 
kada se Pavao odazvao Božjem pozivu, doživio je nevolje s 
kakvima se nikad prije nije susreo. Ali iskusio je i razdoblja velike 
ispunjenosti i radosti.
Isto će biti i u tvom životu. Suočit ćeš se s protivljenjem 
neprijatelja koji će te pokušati spriječiti u ispunjenju tvog poziva 
u službu. Ali kad poslušaš Boga, očekuju te i velika radost i 
nagrade – ne samo u ovom životu, nego i u sljedećem.
Da, izabran si od Boga, i držiš moćan štap Božje Riječi u svojoj 
ruci. Ali Biblija kaže i da đavao obilazi okolo, gledajući koga može 
proždrijeti (1. Petrova 5:8). Đavao te želi spriječiti u korištenju 
Božjega štapa kako bi oslobodio ljude. Pokušat će te spriječiti 
prije nego što uopće započneš.
Zato moraš dati Riječi prvo mjesto u svom životu. Štap Božje 
Riječi držat će te snažnim u vjeri i pomoći će ti da nadvladaš 
neprijateljevo protivljenje.
Stara izreka kaže da je upozorenje dobra priprema. Skrij Božju 
Riječ u svom srcu tako da se možeš unaprijed naoružati protiv 
đavlovih strategija u tvom životu i službi!
Đavao će te pokušati spriječiti kad god može. To je učinio kada 
se Mojsije vratio u Egipat, a Bog je počeo činiti čuda kroz Mojsija 
s Božjim štapom. Svaki put kada bi Bog učinio čudo kroz Mojsija, 

đavao je to pokušao oponašati.
Na primjer, kada je Mojsije bacio štap na tlo pred faraonom i 
on se pretvorio u zmiju, faraon je pozvao svoje vračare. Kada 
su vračari bacili svoje štapove na zemlju, i njihovi su se štapovi 
pretvorili u zmije (Izl. 7:10-12).
Ali ono što se zatim dogodilo pokazuje razliku između Božje 
moći i one đavlove. Mojsijeva zmija progutala je sve zmije 
vračara! Nakon toga opet je postala štapom u Mojsijevoj ruci. 
Vidite, đavao ima određenu moć, ali uvijek je gubitnik kada se 
pokuša usprotiviti Božjoj moći. Božja moć daleko je veća od 
moći đavla!
Stoga, ne boj se đavla! Kada te Bog pozove i opremi, možeš imati 
pouzdanje da ti se vrata pakla ne mogu oduprijeti ako poslušaš 
Boga.

TI SI IZABRAN OD BOGA 
Samo budi svjestan načina na koji neprijatelj djeluje. Kad 
odgovoriš na Božji poziv u službu, otkrit ćeš da će ti pokušati 
parirati korak za korakom. Svaki put kada osvojiš novi teritorij za 
Gospodina, Sotona će tome pokušati parirati strategijom koja bi 
uzrokovala da izgubiš teritorij.
Zato uvijek moraš imati na umu da si izabran od Boga i da si 
više nego pobjednik u Kristu! Gospodin te izabrao da izvršiš 
djelo, i dok se čvrsto držiš štapa Božje Riječi, Bog će ti pomoći da 
nadvladaš svaku neprijateljevu strategiju.
Nastavi vjerovati Gospodinu cijelim srcem. Primjenjuj autoritet 
koji je u štapu Božje Riječi. Tada ćeš jednoga dana očekivati da 
vidiš đavla kako se pokušava nadmetati s tobom korak po korak 
kao što je običavao, ali neće ga više biti. Bit će daleko iza tebe u 
prašini Božje sile, neće te moći sustići ni poraziti! Dok je Božja 
Riječ tvoja snaga, svaki ćeš put prestići đavla!
Đavlova moć nije takmac Božjoj moći!
Veći je onaj koji je u tebi nego onaj koji je u svijetu (1 Ivanova 
4:4).
Preuzeto iz knjige POZVAN OD BOGA

     PREPORUČAMO!!!
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BOG TE PREVIŠE VOLI DA BI TE OSTAVIO U MLAKOM STANJU 
AUTOR: Dr. John Polis

Bog ne tolerira dugo mlakost vjernika (OTKRIVENJE 3). 
Isus je upozoravao vjernike u Laodiceji da će ih Bog zbog 
mlakosti izbaciti iz svojih usta (OTKRIVENJE 3:16). Bog 

koristi ovu snažnu sliku kako bi nam naglasio koliko je ova tema 
važna. Zamislite da imate šalicu vrućeg čaja ili kave i da, kada 
pokušate ispiti gutljaj, shvatite da vaš napitak uopće nije vruć 
nego mlak. Ono u čemu ste trebali uživati, postaje odvratno. Vi 
svoj napitak najvjerojatnije nećete popiti, već proliti.
No što su uopće mlaki vjernici? Pismo jasno kaže da su to oni 
koji pokušavaju ostati neutralni i ne napreduju niti u jednom 
smjeru. Mnogo je ovakvih vjernika. Oni se trude izbjeći 
ozbiljnije grijehe, ali se ne trude razviti blizak odnos s Bogom. 
Bog kaže ‘’Želim vruće ili hladno!’’, mlakost uopće nije opcija 
za one koji vjeruju u Isusa (OTKRIVENJE 3:15). Bog će na neko 
vrijeme dopustiti mlakim vjernicima da ostanu u udobnosti, 
no uskoro će započeti poticaji Duha Svetog da se raspiri žar 
odnosa s Bogom pomoću posta, molitve, proučavanja Pisma 
i zajedništva s drugim vatrenim vjernicima. Ako se mlaki 
vjernik odupire milosnom djelovanju Duha Svetoga i ne 
započne obnovu odnosa s Bogom, Otac Nebeski će ukloniti 
svoju naklonost i dopustiti da dođu teškoće koje će prisiliti 
tvrdoglavog da se ponovno okrene prema Bogu.
Crkva je danas velikim dijelom mlaka. Malobrojni su oni 
koji dolaze na molitvene sastanke, a mnogobrojni oni koji 
propuštaju dolaske u crkvu kao da je služenje i zajedništvo s 
Bogom izborna aktivnost. Mnogi desetinu koja pripada Bogu 
koriste za sve osim za Boga i tako zatvaraju nebesa nad svojim 
životima. Ove izazovne teme često se ne spominju jer pastori 
osjećaju neugodu i strah da će biti optuženi za nedostatak 
ljubavi ili legalizam. No kako drugačije možemo objasniti riječi 
koje nam Isus kaže u Pismu? Možemo li ih ignorirati i nastaviti 
živjeti u gadnom duhovnom stanju ali svejedno očekivati sve 
blagoslove Kraljevstva i život nacije u naklonosti Božjoj. To bi 
bilo ruganje Bogu, a „Bog se ne da ismijavati“ (GALAĆANI 6:7).
Bog je Otac koji nas voli i uzor je roditeljstva. On žarko ljubi 
svoju djecu i od njih želi istu takvu žarku ljubav. Bog ne uživa 
u tome da provodi disciplinu baš kao što mi ne idemo za 
svojom djecom tražeći priliku da ih discipliniramo (HEBREJI 
12). No discipliniranje je ponekad nužno. Ako živimo svoje 
živote pokušavajući ostati neutralni, postajemo ranjivi za 
đavlove napade. Kada smo mlaki, ne možemo biti ambasadori 
za Boga i učiniti sve narode učenicima Isusa Krista (MATEJ 
28:18-20). Ako pokušavamo biti neutralni, predajemo bez 
borbe sve blagoslove i nagrade koje bismo mogli dobiti za 
svoju službu Kralju jednoga dana kada stanemo pred Njega (II 
KORINĆANIMA 5). U kakvom si ti odnosu? Bog te previše voli 
da bi ti dopustio da budeš mlak. Snažno potičem svakoga od 
vas koji pokušava ostati neutralan: ‘’Obrati se i opet počni činiti 
prva djela“ (OTKRIVENJE 2:5).
Vrati se molitvi, proučavaj Bibliju, idi redovito u crkvu i ne 
zapostavljaj davanje. To nisu pravila i zakoni, već znakovi 
vitalnog duhovnog života vjernika. Kada se vratite u prvu 
ljubav i vatra Božja ponovno počne gorjeti u vašim srcima, 
osjetit ćete pravu radost.
Izvor: https://johnpolisblog.wordpress.com/

TEMELJ
AUTOR: Vedran Čurila, Varaždin

BIBLIJA

“Svatko tko sluša ove moje riječi i izvršava ih 
može se usporediti s mudrim čovjekom koji 
svoju kuću sagradi na litici.” Matej 7:24

Tko ne bi volio biti mudar? Jedna od definicija mudre osobe 
kaže da je mudra osoba ona koja zna što je najvažnije u 

životu i zna kako to ostvariti. Iz navedenog proizlazi da je 
doista važno imati mudrost. U gore navedenom stihu Isus 
nam otkriva u čemu se očituje životna mudrost i kako do nje 
doći. Isus govori o temelju. Svaka kuća ili građevina stoji na 
temeljima pa su stoga temelji najvažniji dio svake gradnje. Ako 
su temelji dobri, možemo biti sigurni da će i građevina dobro 
i dugo stajati na svome mjestu. Ako pak temelji nisu dobri, 
postoji opasnost da će se cijela građevina srušiti. Što bi bio 
ispravan i dobar temelj za život? Isus ovdje uspoređuje Riječ 
Božju s temeljem. Pritom kaže da svatko tko SLUŠA i IZVRŠAVA 
njegove Riječi može se usporediti s mudrim graditeljem koji 
svoju kuću gradi na litici, odnosno na čvrstom temelju. Dakle, 
RIJEČ BOŽJA je čvrst temelj, najbolji temelj za život. Osim 
odgovora ŠTO je temelj, Biblija nam govori i TKO je Temelj. ‘’Evo 
postavljam na Sion kamen odabrani, dragocjen kamen ugaoni, 
temeljac. Onaj koji u nj vjeruje, neće propasti.” (Izaija 28:16). 
“Nitko, naime, ne može postaviti drugoga temelja osim onoga koji 
je već postavljen, a taj je Isus Krist.” (1 Kor 3:11). Tko je temelj? 
ISUS KRIST! Bog nam je pokazao ispravan temelj za život, svoju 
Riječ koju je utjelovio i objavio kroz svoga Sina, Isusa. Ta Riječ je 
po Duhu Svetom zapisana i dana nama u obliku knjige Biblije. 
Što mi činimo s njom? Čitamo li je, koristimo li i shvaćamo li 
njezin potencijal? Potencijal da nam bude mač – za obranu od 
neprijatelja i za osvajanje novih područja (Ef 6:14-17). Potencijal 
da nas izgrađuje i oblikuje (Hebr 4:12-13). Potencijal sijanja 
i ubiranja plodova (Mk 4:14). Potencijal stvaranja (Postanak 
1, ). Pristupimo k Bogu tako da čitamo, proučavamo i vršimo 
Njegovu Riječ. Uzmimo svoju Bibliju u ruke i neka Riječ bude 
oštar mač i dobro sjeme u našim rukama kako bismo stajali 
na čvrstom temelju života i nadozidali svoje živote te uzrasli 
Bogu na slavu. Stoga, dakle: “Pristupite k njemu, živomu kamenu 
...” (1 Pet 2:4-5). “A sad vas preporučujem Bogu i riječi – njegovoj 
milosti, njemu koji može sagraditi i dati vam baštinu među svima 
posvećenima.” (Dj. 20:32).



12 Riječ Života   z rujan, 2019. Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis, svoj prilog možete uplatiti na račun: 
Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321

IMAM LI MJERU?
AUTORICA: Branka Menalo, Zagreb

OBITELJSKI 
KUTAK

Biblijski sadržaji preneseni u priče za djecu, šaljivi prikazi 
biblijskih događaja, glazbena izdanja dječjih pjesama. 

Odlično za igru, pouku i dobru obiteljsku zabavu!
NARUČI SVOJ PRIMJERAK!

www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068

Kad su moja djeca bila mala, bilo je trenutaka kada nisam 
znala kako da bar na trenutak imam malo mira, da na 
trenutak pobjegnem od svega, da se malo odmorim, 

saberem svoje misli. Mala djeca su stalno u pokretu, od kada 
prohodaju pa do četvrte, pete godine imaš osjećaj da se ne gase. 
Kao da su na Duracell baterije. Sjećam se još uvijek neprospavanih 
noći, povišenih temperatura, plača, vriske, mijenjanja pelena, 
dojenja, prvog jela žlicom… Stalni nadzor nad njima, da im se
nešto ne dogodi. A tijekom dana sam uz njih morala odraditi 
još toliko poslova kako bi sve u obitelji moglo funkcionirati. Sva 
moja očekivanja roditeljstva doživjela su brodolom. Nije mi bilo 
jasno, zašto nije onako kako sam ja to zamišljala?
Često sam pomišljala da im nešto uvalim u ruke, neku igračku, 
koja će ih na trenutak umiriti i MENE OSTAVITI NA MIRU. Ima li u 
kući netko ili nešto drugo što može zabaviti moje dijete? Možda 
bi i dobila 10 do15 minuta, no opet bi netko zvao, ili me vukao 
za ruku, ili zvao u WC…
Trebalo mi je vremena da shvatim da je to upravo ono što ja 
trebam raditi, i da se to zove roditeljstvo. Služiti malom biću, 
odgajati ga, rasti s njim, jer nam je darovano na određen period 
života. Taj period brzo prođe, no u tom trenutku izgleda kao 
da nema kraja. To vrijeme je iscrpljujuće, obeshrabrujuće, ja ga 
zovem: “vrijeme umiranja sebi”.
Iskreno, brine me vrijeme u kojem živimo. Brine me ono što 
vidim. Već godinama postoji zabava koju smo mi roditelji bez 
imalo propitkivanja i razmišljanja stavili djeci u ruke kako 
bismo napokon mogli malo odahnuti. Kažu: samo 10 minuta. 
Tih 10 minuta produže se zatim na sat vremena i ubrzo nakon 
toga nema više ograničenja. Kamo god dođem, u dućane, kod 
liječnika, vidim u tuđim automobilima, u parkovima, u kafićima, 
u crkvi, u školama… svugdje vidim malu djecu kako u rukama 
drže mobitele i svojim malim prstićima tipkaju po njemu. Odlaze 
na internet, gledaju crtiće, igraju igrice, a roditelji se dive i ponose 
govoreći: “Ma, pogledaj kako je pametan/na, sve zna!” Pitam se 
dragi moji, jesmo li mi svjesni negativnog utjecaja mobitela na 
našu djecu? Ne samo da mobiteli nisu zdravi za mozak malog 
djeteta u razvoju, nego dovode do socijalne izolacije, ovisnosti. 
Sve češće djeca završe u bolnici na odvikavanju od ovisnosti o 
igricama. Također nasilne igrice mogu utjecati na povećanje 
agresivnog ponašanja. Najveći problem koji vidim u svemu 
je jedna velika otuđenost i nezainteresiranost za život koji se 
upravo sada događa. Najveća dobit nama roditeljima je da 
napokon imamo vrijeme za sebe.
Je li to naša dobit = njihova dobit ili naš gubitak = njihov 
gubitak? Pitam se, kada bismo znali koje posljedice će ovaj 
medij učiniti u životu našeg djeteta, bismo li tako lako puštali 
crtić kako bismo ga usput nahranili, davali igrice kako bismo 
se malo odmorili nakon posla, ili kod liječnika dok čekamo i 

tipkamo po svom mobitelu? Nešto što mislimo da nam pomaže 
u jednom trenutku, u drugom će se okrenuti protiv nas. Vidim 
da je lakše u “bespomoćnim situacijama” dati mu mobitel kako 
bismo ga umirili, stišali, dali sebi odmor, nahranili, ošišali, previli, 
malo odspavali, popričali u miru s nekim… udovoljili sebi jer 
nam se ne da baviti s njim. Nemojte se zavaravati, mi volimo 
svoju komociju, a ovo je idealno rješenje. Pitam se jesmo li 
mi kršćani postali toliko prevareni da ne vidimo zamku u koju 
upadamo? Voljela bih da nismo kao svijet, da prepoznajemo 
vrijeme, no ne mogu to sa sigurnošću reći. Želimo li mi svoju 
djecu odgajati, podizati u pobožnosti za slobodan odnos s 
Bogom, ili udovoljavati sebi i svojoj sebičnosti. Znam da ovo nije 
jednostavna riječ, no zapitajmo se: činimo li dobro?
Što naše dijete traži? Traži svog roditelja. Želi s njim razgovarati, 
igrati se, škakljati, imati ekskluzivno pravo na ono što mu pripada. 
Želi našu potpunu pažnju, ljubav, pogled... Ako zakažemo u 
tome, hoćemo li na kraju biti zadovoljni odlukama koje danas 
donosimo tako olako i u svojim slabostima.
Što mogu zaključiti? Mobiteli i videoigre nisu za malu djecu. 
Od koje dobi jesu? Ne znam. Vidim da moja starija djeca od 12 
i 15 godina još uvijek ne mogu kontrolirati sami sebe kad čuju 
zvuk iz mobitela koji javlja: “poruka stigla”. Mlađa djeca ponekad 
uzmu nečiji mobitel i ako ih ne vidim, sakriju se, utihnu i nema 
ih. Što tada rade? Gledaju youtube filmiće koje su snimala djeca. 
Kada ćemo moći kontrolirati sebe, znat ćemo otpuštati stvari i u 
život svoje djece.
Završit ću ovaj tekst sa stihom koji mi je pao na pamet;
Nije li On načinio jedno jedino biće dahom životnim obdareno? 
A što to jedino biće traži? Božanski naraštaj! Poštuj dakle život 
svoj… Malahija 2:15
Poštuj svoj život i život svog djeteta, podignimo Božanski 
naraštaj!

             NAŠA PREPORUKA
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praktičan teen
NEPRIJATELJI U OBEĆANOJ ZEMLJI
AUTOR: Drago Rudan, Zagreb

‘’Ovo su narodi koje je Jahve pustio da ostanu kako bi njima 
iskušavao sinove Izraelove, sve one koji ne iskusiše ratova 
kanaanskih. Bijaše to samo na korist pokoljenjima sinova 
Izraelovih da nauče vještinu ratovanja – barem oni koji nisu 
iskusili prijašnjih ratova: ostade pet knezova filistejskih i svi 
Kanaanci, Sidonci i Hivijci, koji su živjeli na gori Libanonu od 
gore Baal-Hermona do ulaza u Hamat. Oni su poslužili da se 
iskuša Izrael: da bi se vidjelo hoće li se držati zapovijedi što ih je 
Jahve preko Mojsija dao njihovim ocima.’’       Suci 3:1-4

Iz teksta uočavamo kako Bog nije potpuno uništio Izraelove 
neprijatelje. Jedan od razloga je u tome što je Bog tako 
iskušavao svoj narod. Želio je vidjeti hoće li ostati vjerni 

svom Bogu, hoće li postupiti u skladu s njegovom riječi ili 
će ići svojim putem i štovati idole. Bog je također ostavio 
njihove neprijatelje kako bi se Izraelci naučili ratovati. To 
nije bila Jošuina generacija koja je osvojila Kanaan, pa oni 
nisu znali rukovati oružjem. Jedino što su poznavali jesu mir, 
blagostanje, jelo i piće, što ih je i dovelo k idolima.
Ovo je pouka svima nama. Ako ima stvari koje još uvijek nisi 
riješio i pitaš se zašto uvijek padneš na istim stvarima i zašto 
su neprijatelji oko tebe - imam odgovor. Bog želi vidjeti koliko 
ga voliš, koliko mu vjeruješ. Možeš mu vjerovati jer Bog te uči i 
trenira kroz borbu. Bog želi da se boriš protiv neprijatelja, onih 
koji te najviše zastrašuju, od kojih bježiš cijeli život, i sada te 
ne puštaju iako si u obećanoj zemlji. Bog te sprema za rat koji 
je puno veći od tvoje trenutne borbe. Jednom kada pobijediš 
svog neprijatelja, đavao će izgubiti veliko uporište. Ti ćeš 
narasti, osnažiti, ojačati. Vidjet ćeš koja sila je u tebi, shvatit 
ćeš snagu Lava iz Judina plemena i koliki autoritet se krije iza 
imena Isus.

Iza nas je još jedna konferencija za mlade pod nazivom 
“Bliže tebi”. Domaćin ovog susreta održanog od 19. do 24. 
kolovoza bio je Kršćanski centar “Riječ Života” u Osijeku. 

Mladi su se ponovno okupili, ovaj put u još većem broju i s još 
većim očekivanjima.
Za one koji su krenuli put Osijeka uzbuđenje je počelo već 
putovanjem u vlaku. Na putu je bilo veselo, a na odredištu su 
domaćini i svi koji su pomagali u organizaciji priredili srdačan 
doček. Zatim je krenulo... 
Svi zajedno provodili su dnevno vrijeme na osječkim bazenima 
“Kopakabana” kako bi se rashladili, odmorili i skupa zabavljali. 
Osim uživancije i dobrog druženja, na bazenima pripremali su 
i vježbali koreografiju za program na gradskom glavnom trgu. 
Izvedba na trgu privukla je pažnju brojnih prolaznika koji su 
zastali i gledali njihov veseli ples, trčanje i kupanje u fontani. 
Cilj javnog nastupa bio je prenijeti poruku o tome što je Isus 
učinio za sve ljude. Uz besplatne palačinke i kokice za one koji 
su se tu našli dijelili su Radosnu Vijest o Isusu.
Praktičan izraz Božje ljubavi pokazali su radom u domu za 
starije osobe. Pomagali su u uređenju okoliša, knjižnici, šetali 
su sa štićenicima doma i poučavali starije ljude kako koristiti 
računalo. Većini je to bila prilika za jedno sasvim novo iskustvo. 
Dok su mladi na svoj način služili starijima, od njih su mogli čuti 
razne životne priče i iskustva, i mudre savjete sakupljene kroz 
duge godine njihovih života. Bog je doticao srca tako da su se 
i stariji i mlađi ohrabrili po pitanju svoje budućnosti. Svatko je 
od nas jedinstven i vrijedan u Božjim očima.
O ovoj konferenciji još će se dugo pričati. Svi su se zbližili, 
nasmijali, zabavili i približili se Bogu. Bio je to tjedan da se 
napune duhovne baterije i skupi snaga za novu sezonu i novu 
školsku godinu. Važno je znati što Bog želi i upoznati Njega 
blisko kao Oca i Prijatelja. Ova je konferencija prošla, ali... 
NAJBOLJE TEK DOLAZI!

Tina: Meni je ove godine sve bilo super! Stvarno sam zahvalna našim dragim 
voditeljima koji su odvojili dio svog privatnog života samo za nas i da nama 
bude odlično. Ovo je nezaboravno iskustvo.
Petra: Presretna sam što sam provela kvalitetno, dobro i blagoslovljeno 
vrijeme s ostalima. Upoznala sam puno novih prijatelja i jedva čekam da se 
opet svi okupimo i doživimo nešto još bolje. Ovaj događaj me približio Bogu 
više nego ikada prije. 
Josip: Bilo je super! Puno zezancije, ali pokraj toga puno slavljenja i službi 
koje su nas sve promijenile. Na ovoj konfi sam stvarno uživao i voli bih da se 
sve ovo ponovi.
Hana: Tijekom konferencije meni je za vrijeme svako službe u glavi bilo kako 
Bog ima plan za sve. Svaki dan sam se budila s nekom većom snagom nego 
dan prije. Stvarno nezaboravno i predivno iskustvo.

BLIŽE TEBI

CD album grupe EMET FLARE - VRIJEME JE

01. Pokreni se  02. Vrijeme je
03. Slavi Ga                 04. On živi
05. Žetva                 06. Dokaz ljubavi
07. Moj dom je nebo   08. Srce puno smijeha 
09. Antirecesijska      10. Nije me sram

NARUČITE SVOJE PRIMJERKE!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

GLAZBENA PREPORUKA
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kruhovi i ribe

Bogu Božje - caru carevo
AUTOR: Danijel Miletić, Zagreb

Tada se povuku farizeji i međusobno se dogovore kako bi 
Isusa uhvatili u riječi. Zato mu pošalju učenike svoje zajedno s 
herodovcima da mu reknu: ‘’Učitelju, znamo da ljubiš istinu i da 
uistinu učiš putu Božjemu, da ne mariš ni za koga, jer ne gledaš 
tko je tko. Kaži nam, dakle, što ti misliš, je li dopušteno dati caru 
porez ili nije?’’ Isus, znajući njihovu zlobu, reče: ‘’Licemjeri, zašto me 
kušate? Pokažite mi porezni novac!’’ Oni mu pružiše denar. Isus će 
im nato: ‘’Čija je ovo slika i natpis?’’ ‘’Careva’’, odgovoriše mu. Tada 
im reče: ‘’Podajte caru carevo, a Bogu Božje.’’ Kad su to čuli, zadiviše 
se odgovoru te su ga ostavili i otišli.   Matej 22:15-21 
 

U prvom dijelu navedenog odlomka Evanđelja po Mateju 
čitamo o međusobnom dogovaranju farizeja koji su se 
odvojili ili povukli u stranu, da pokušaju naći neku krivu 

riječ ili kakvu mrlju na Isusu. Tako bi ga mogli uloviti u riječi, 
ismijavati i osuditi. Riječ ‘’farizej’’ označava pripadnika vjerske 
sljedbe koja i u grčkom i u hebrejskom jeziku znači ‘’odvojen’’. 
Naziv su dobili zbog svoje odvojenosti od običnog stanovništva 
i usmjerenosti na religiju. Isus je vidio stav njihovih srca i njihovu 
zlobu, znao je kamo vodi njihova kušnja i što žele postići. Zatražio 
je da pogleda novac koji se tada koristio, jer su na njemu bili 
careva slika i ime. Jednostavno je odgovorio neka dadu caru ono 
što je njegovo, ali nije zaboravio spomenuti ni da postoji ono što 
pripada Bogu i što se također treba dati. Bili su zadivljeni takvim 
odgovorom i nakon toga su otišli. Bog je sveznajući, On sve zna. 
Kad ti nešto pomisliš, On već zna što želiš reći.
Sam Isus je bio izložen raznim pitanjima, zapitkivanjima od strane 
onih kojima je više bilo stalo da ugode sebi u svojoj sebičnosti, 
ili ljudima. Što će ljudi reći?! Hm…. Kome Vi želite ugoditi u 
ovome svijetu? Koga vi ljubite? Volimo li istinu ili volimo laž? 
Možda ljudsko mudrovanje? Dragi moji, ja ljubim istinu! Jer kad 
je netko nepravedno osuđen samo istina ga može osloboditi. 
Farizeji nisu ljubili istinu, nego predaju stvorenu od ljudi. Kad su 
smislili pitanje za Isusa pristupili su i mislili u svojim srcima da 
ga mogu uhvatiti nespremna ili nesigurna. Pitali su: ‘’Kaži nam 
Isuse, trebamo li davati porez caru ili da mu ne dajemo?’’
U našem vremenu i sustavu vlast predstavljaju država i njene 
institucije. Svi znamo da postoje razne financijske obveze 
građana prema državi. Dajemo ono što smo dužni dati i ono što 
pripada državnom proračunu. Zastanimo na tren i zapitajmo 
sami sebe: ‘’Znam što dajem državi, ali što pripada Bogu? Koliko 
smo angažirani i usmjereni na ono što je Božje i koliko smo 
spremni dati ono što Njemu pripada? Znamo li što trebamo 
Njemu dati?’’ Jeste li se ikada iskreno zapitali ovako nešto? Jasna 
je poruka Isusovih riječi za svakoga tko želi čuti: treba dati i 
državi i Bogu. Isus je to rekao vrlo precizno i nije ostavio mjesta 

za odstupanje od toga. Naravno da ljudi žele ponekad ići svojim 
putevima, uspostaviti svoja pravila i smisliti svoje odgovore kako 
bi opravdali svoje postupke. 
Svjesni smo da moramo platiti trošak električne energije svog 
kućanstva jer smo koristili blagodati struje u svom domu. Bilo 
je važno grijati se tijekom protekle zime i stoga ne želimo 
biti isključeni ni sljedeće godine. Znamo da moramo platiti 
distributeru za ono što smo potrošili i ne želimo da se stvori neki 
dug. Oprezni smo i bojimo se u ovim stvarima, jer ako ne platimo, 
slijede opomene, a izgledno je i isključenje. Postoji i dug prema 
Bogu. Kod nekih se taj dug gomila, ali zbog svoga nemara prema 
Božjem oni ne strahuju. Ljudi plaćaju svoje račune institucijama 
jer znaju da postoje sankcije i kazne, i jer se više boje za sebe. 
Ne smijemo zanemariti Božje i uskratiti svoj ulog da dademo u 
ono što je Njegov dio. Postoji ono što pripada Bogu! Sam je Isus 
rekao da smo dužni izvršiti i jedno i drugo.
Prošlo je već pet godina otkad sam ozdravio od bolesti pod 
nazivom ulcerozni kolitis. Razdoblje bolesti je bilo teško, no 
sada stojim zdrav, vjerujem da sam iscijeljen snagom žrtve 
Isusa Krista. Likovi na novčanicama hrvatske kune obično su 
hrvatski povijesni velikani, jer taj novac predstavlja državu i 
njoj pripada. Zbog onoga što mi je Isus dao, zamišljam da sam 
novčić na kojemu je urezano Njegovo djelo i Njegov lik. On je 
moj Spasitelj, Otkupitelj i Iscjelitelj. Moj život je Njegovo djelo i 
na tom ‘’novčiću’’ stoji Njegov potpis: JA SAM ONAJ KOJI JESAM! 
Amen! Kako snažno i moćno… ‘’To je moje djelo i moj potpis! 
Isus’’. Veličanstveno. Kako da ne dajem Bogu ono što Njemu 
pripada iz moje zahvalnosti što mi je učinio i  što čini. Mislim da 
se svatko tko pripada Isusu može sjetiti nečega što je Bog učinio 
u njegovom životu, što je Duh Sveti dotaknuo, i tako promijenio 
smjer i tijek života. Bog je Velik i čini velike i moćne stvari, više 
nego što cijeli svijet može učiniti za vas. 
U mojoj obitelji uvijek smo gledali da dajemo ono što pripada 
Bogu, no nakon nekog vremena vjernosti i davanja u Božje djelo 
supruga i ja smo posustali. Nekako smo skinuli pogled s Krista i 
postali smo usmjereni na stvari i okolnosti koje su nas okruživale. 
Nije prošlo dugo i našli smo se u situaciji da moramo platiti 
poveći iznos zbog popravka kvara na automobilu. Narednih 
mjeseci množili su se neočekivani troškovi i potrebe koje su nas 
zaokupile strahom. Krajem jednog mjeseca nije više bilo novca 
ni za hranu. Pitali smo se što se to događa i tražili smo odgovor 
od Boga, našeg Nebeskog Oca. U sebi smo znali odgovor, ali smo 
bježali od istine i pokušali sami sebi reći kako to nije bitno. Kad 
sam napokon u molitvi zavapio Bogu, odjednom sam se sjetio 
jedne riječi: DESETINA. Supruga je na drugoj strani, na svom 
radnom mjestu, primila također sličan odgovor. Došli smo kući 
i stali u molitvi pred Boga. Bili smo žalosni što nismo prvo častili 
Njega i dali ono što Njemu pripada. U našim je srcima bilo iskreno 
pokajanje. Odlučili smo da Bog bude na prvom mjestu i obnovili 
smo naše davanje. Opet su se pokrenuli blagoslovi i Bog nas je 
ponovo vodio i pomagao nam. Nakon nekog vremena potrebe 
su nam bile ispunjene i došli smo do viška. Slava Bogu! Ovo je 
moje iskustvo u odnosu na vjernost prema Bogu i onom što je 
Njegovo.

„Ljubi Gospodina Boga svoga svim srcem svojim, svom dušom 
svojom i svom pameti svojom! To je najveća i prva zapovijed.“ 

Matej 22:37
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 iz srca 
   mi naviru 
pjesme Kralju.....
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OK KNJIŽARA nudi sadržaje za sve generacije! 
Potražite na našim stranicama nešto za sebe, 
prijatelje ili djecu. Odaberite knjigu, CD ili DVD 
i promijenite svoj život... i to na bolje!

PREGLEDAJ KATALOG, PIŠI NAM, NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

List ‘‘RIJEČ ŽIVOTA’’ je besplatni 
tromjesečnik u izdanju ‘‘Saveza Crkava 
Riječ Života’’ koji donosi raznolike teme i 
razmatra sadržaje na temelju biblijskog 
nauka. Vjerujemo da je Biblija Božja 
Riječ i stoga vrhovni autoritet za pitanja 
vjere.
Ako želite primati ovaj list na svoju 
kućnu adresu možete nam se javiti i 
poslati podatke za dostavu poštom.
list.rijeczivota@gmail.com

Riječ Života
broj 10, rujan, 2016.

Od najmanjega postat će tisuća, od neznatnoga moćan narod.

Besplatni primjerak,

www.rijeczivota.hr
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DOBRI LJUDI

Prava katolička vjera
Politički 
KOMENTAR

Deset ZAPOVIJEDI
OBITELJSKI 
kutak

TEEN’S 
kako 
prepoznati
lažne
prijatelje
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OSLOBOĐENJE od 
straha i tjeskobe

NAJAVLJUJEMO: NOVI CIKLUS EMISIJA OD RUJNA

LIST ‘‘RIJEČ ŽIVOTA’’

PONUDA KNJIGA I GLAZBE

PRVO PROSLAVI STVORITELJA
AUTOR: 
Bruno Glavič, Zagreb

držao sam zvijezdu na stolu
između palca i kažiprsta
nije boljelo
ne pitajte kako 
moguće je

i zatim je 
kao svaka pojava bliska blagoslovu
iščezla u svemir danjih liturgija:
ustati moliti raditi voljeti
negdje u tim uglovima.

zato, kada si toliko slobodan
da na bilo kojem mjestu dotičeš stvorenje
prvo proslavi Stvoritelja
On neka te upućuje.

GDJE JE
AUTORICA: 
Anita Karlovčan Kos, Zagreb

Kap vode 
Blista na mom dlanu 
Na jutarnjem suncu. 
Novi je dan... 
Rosa se ljeska 
Na vlatim trave, 
Plavetno nebo 
Ispunja mi oči. 
Mukli šušanj trave 
Odaje mi tvoje korake. 
Tvoja me ljubav grli 
Kroz svježinu jutra. 
Zaokuplja me miris vjetra, 
Miris cedra libanskog, 
Miris ruže šaronske. 
Upijam miris tvoje čežnje, 
Bacam joj se u naručje. 
Preplavljuje me dodir 
Stranica knjige 
koju si mi poklonio 
tvoja ljubav me doziva 
iz svake stranice, 
sve u meni klikće: “Evo me!’’ 



P
O

S
JE

T
IT

E
 N

A
S

!
U

 S
KO

RO
 S

VI
M

 N
A

ŠI
M

 C
EN

TR
IM

A
 O

SI
G

U
RA

N
O

 J
E 

ČU
VA

N
JE

 I 
PR

O
G

RA
M

 Z
A

 D
JE

CU

Slavonski Brod

Zagreb

Pula

Sisak

Split

Varaždin

Bjelovar

Dubrovnik

Osijek

Vlaška 88/1 (Laginjina 11) 
četvrtkom u 19 i nedjeljom od 10 sati  
tel. 2911 942

Keršovanijeva 23
srijedom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 7342 496
(Rijeka - informacije na telefon)

Radićeva 19a   
srijedom od 19 
i nedjeljom od 18 sati
tel. 091 3911 946

A.Starčevića 20, (ulaz iz suterena) 
srijedom od 19 
i nedjeljom od 1o sati
tel. 091 515 8446

A. Šenoe 24 
subota od 18 sati
tel. 095 272 7774

Rimska 24 (Prva ulica) 
nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5582 518

Šibenska 9
četvrtkom od 19
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5001 214

Sajmište 12
subotom od 18 sati
tel. 095 9146 850

Sve informacije možete saznati u uredništvu lista ako nazovete na broj telefona 01 2911 942 ili pišite na mail: list.rijeczivota@gmail.com

u Šibeniku i Zadru (nazovite!)

D O B R O  D O Š L I !                               D O B R O  D O Š L I !

Stjepana Radića 104
          nedjeljom od 18 sati
            tel. 091 25 33 924

            

Križevci
Petra Preradovića 12
subotom od 19 sati
tel. 097 6145 124

Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis, svoj prilog možete uplatiti na račun: Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321


